

Message from the Editors / Mot des Éditeurs

Dear Reader,

After the “thick” last issue of 2003, we are doing it again with another double issue! The reason is simple: this is our first special issue from the list we announced in issue 28:2. With 18 peer-reviewed papers, we had too many papers for a single issue, which normally contains six papers; thus we decided to go ahead with a double issue grouping together all the papers for this special “Wireless Communications” issue. We are very happy about the incredible success we had: out of the 27 submitted papers, 18 successfully made it through! We want to congratulate our two Guest Editors, Prof. Ekram Hossain of the University of Manitoba (Department of Electrical and Computer Engineering), Winnipeg, and Prof. Weihua Zhuang from the University of Waterloo (Department of Electrical and Computer Engineering) for their efforts and a job well done. You can also read their invited “Guest Editorial” on the following pages.

Now some news about the future! Our current volume 29 is already fully booked, so that 2004 looks to be another great one for our *Journal*!

- Issue 29:3, to be published in July 2004, will be a regular issue.
- Issue 29:4, to be published in October 2004, will be our annual special issue reporting about the Canadian Conference on Electrical and Computer Engineering. As you know, the conference will take place in Niagara Falls and received a record number of 1 054 abstracts, up 53% from the previous conference! Out of these, 755 papers have been accepted from 33 countries, with 69% from within Canada. Best papers from the student competition will thus appear in that issue, along with a conference summary from the Conference Chair, Dr. Robert Hanna.

And yes, we already have some good news for 2005, with a special issue on “Low Bit-Rate Multimedia Communication” with Guest Editor Prof. Mrinal Mandal from the University of Alberta (Department of Electrical and Computer Engineering), Edmonton. There will also be a Call for Papers for a special issue on “Machine Vision,” but more about this last one later.

We also have a plan to prepare a complete list of papers for all the *Journal* volumes published so far. This list could be considered as an index and will be posted on the website to ease searches.

A last word now on the reviewing process. Since January 2003—that is, in one year, more or less—we have received 51 papers. Out of these, 13 have been published, two rejected, and 36 are still in the “reviewing pipeline.” As for the average delay between submission and publication, it is about 9–10 months.

So, that is enough for now!

We wish you fruitful reading.

Xavier Maldague and Witold Kinsner
Co-Editors, CJECE

Chère Lectrice, Cher Lecteur,

Après le dernier numéro assez « volumineux » de 2003, nous récidivons avec un autre double numéro! La raison en est simple : dans le numéro 28:2 nous avons annoncé une liste de numéros thématiques. Celui-ci est donc le premier de la liste prévue. Avec 18 articles arbitrés, nous avons trop d'articles pour une édition simple qui en contient d'habitude six de sorte que nous avons décidé d'y aller avec un numéro double regroupant ensemble tous les articles de l'édition thématique spéciale sur les « Communications sans fil. » Nous sommes très heureux du succès incroyable obtenu puisque des 27 papiers soumis, 18 ont franchi toutes les étapes! Nous voulons féliciter nos deux éditeurs invités, le Prof. Ekram Hossain de l'Université du Manitoba (Département de génie électrique et de génie informatique), Winnipeg, et la Prof. Weihua Zhuang de l'Université de Waterloo (Département de génie électrique et de génie informatique) pour leurs effort et excellent travail. D'ailleurs vous pourrez lire leur « Éditorial invité » plus loin dans ce numéro.

Maintenant quelques nouvelles au sujet du futur! Notre volume 29 est déjà complet de sorte que l'année 2004 sera donc une autre bonne cuvée pour notre *Revue*!

- Le numéro 29:3, publié en juillet 2004, sera un numéro régulier.
- Le numéro 29:4, publié en octobre 2004, sera notre numéro annuel dédié à la Conférence canadienne de génie électrique et informatique. Comme vous le savez, la conférence aura lieu à Niagara Falls et un nombre record de 1 054 résumés a été soumis, en hausse de 53 % depuis la dernière conférence! De ceux-ci, 755 ont été acceptés, venant de 33 pays (69 % des résumés acceptés viennent du Canada). Les meilleurs articles de la compétition étudiante figurent donc dans ce numéro spécial de même qu'un résumé de la conférence préparé par le D^r Robert Hanna, Président de celle-ci.

Eh oui, nous avons aussi de bonnes nouvelles pour 2005 avec un autre numéro thématique sur les « Communications multimedia à faible débit, » numéro dont l'éditeur invité sera le Prof. Mrinal Mandal de l'Université de l'Alberta (Département de génie électrique et de génie informatique), Edmonton. Il y aura aussi sous peu un Appel aux communications pour un numéro thématique sur la « Vision par ordinateur » ; de plus amples détails seront fournis ultérieurement à ce propos.

Nous avons aussi l'idée de dresser la liste complète des articles publiés dans tous les numéros de la *Revue* depuis le tout début. Cette liste pourra être considérée comme un index puisqu'elle sera disponible sur le site web de la *Revue*, ce qui permettra des recherches faciles.

Quelques mots en terminant sur le processus d'arbitrage. Depuis janvier 2003, nous avons reçu 51 articles. De ceux-ci, 13 ont été publiés, 2 rejetés et 36 sont donc toujours dans le « pipeline de l'examen. » Le délai moyen entre la soumission et la publication est d'environ 9–10 mois.

Mais c'est assez pour l'instant!

Bonne lecture,

Xavier Maldague et Witold Kinsner
Co-éditeurs, RCGÉI